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 Încheiat azi  11august 2010, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului local 

al municipiului Alba Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 1324/2010 a Primarului 

municipiului Alba Iulia. 

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local sunt publice. 

Popa Pavel: “Conform înţelegerii anterioare preşedintele şedinţei este doamna 

Oneţiu Cornelia Maria.” 

Oneţiu Cornelia Maria: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 16 consilieri, 

deci şedinţa noastră este legal constituită. Lipsesc domnii consilieri Baco Mihai, 

Coşeriu Sorin Nicolae, Rotar Marius, Sandu Cornel Stelian, Paul Voicu." 

Domnilor consilieri doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  

participă: d-nul Primar Mircea Hava, d-na Teofila Ţîr – director economic, d-na 

Georgeta Rânghet şef Serviciu administraţie publică locală, juridic, contencios, 

autoritate tutelară, d-na Lucia Man - şef Birou resurse umane, relaţii internaţionale,  

d-na Mirela Popescu – consilier juridic, d-na Mihaela Petcu - consilier precum şi 

presa. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri înainte de a se trece la dezbaterea 

punctelor înscrise pe ordinea de zi, trebuie să stabilim ce modalitate de vot vom 

folosi. Eu propun să folosim votul deschis prin ridicare de mâini." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 16 voturi pentru. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Pe ordinea de zi  aveţi 1 proiect de hotărâre:  

 1. Aprobă modificarea organigramelor  şi statelor de funcţii ale aparatului de 

specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia şi ale serviciilor publice comunitare 

locale înfiinţate în subordinea Consiliului local al municipiului Alba Iulia, prin 

reorganizare, pentru încadrarea în numărul de posturi stabilit prin OUGR nr. 63/2010 

pentru modificarea şi completarea Legii nr. 273/2006 privind finanţele publice locale, 

precum şi pentru stabilirea unor măsuri financiare. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Peste ordinea de zi avem 2 proiecte: 

 1. Aprobă constituirea Comisiei sociale de analiză a solicitărilor de locuinţe din 

fondul locativ de stat. 

     2. Aprobă modificarea şi completarea HCL nr. 388/2007 privind aprobartea 

criteriilor pentru stabilirea ordinii de prioritate pentru repartizarea locuinţelor din 

findul locativ de stat. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri supun la vot dacă sunteţi de acord 

cu ordinea de zi modificată." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 16 voturi pentru. 

 



 

 

 DIVERSE: 

  
 Bărdaş Horea Mihai: "În şedinţa de data trecută am făcut o solicitare către 

domnul secretar să ne spună care sunt regulile dintre consilierii locali şi executivul 

primăriei privind accesul la informaţiile pe care le deţine instituţia. Ce putem noi să 

aflăm şi ce nu putem?" 

 Marcel Jeler: "Am înţeles că veţi primi informaţiile solicitate, domnul Bărdaş!" 

 Bărdaş Horea Mihai: "Am vrut să ne spuneţi la următoarea şedinţă dacă avem 

dreptul sau nu." 

 Marcel Jeler: "Eu din câte ştiu, împreună cu executivul trebuie să vă dăm 

concursul nu numai la proiectele de hotărâre ci la toate documentele care există şi se 

pot pune la dispoziţie. Din câte am înţeles aceasta nu este o problemă deosebită şi 

cred că aveţi dreptul să cereţi." 

 Mircea Hava: "Cu o condiţie. Să cereţi. Şi nu la portar ci unde trebuie şi dacă 

nu pe pun la dispoziţie în termenul legal o să am eu grijă." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Dar mi s-a răspuns prin registratură că nu are voie să-mi 

dea." 

 Bărdaş Horea Mihai: "A doua problemă pe care vreau să o ridic. A apărut o 

lege la întâi august, legea nr. 175/16 iulie 2010 prin care restanţierii cu obligaţii la 

asociaţiile de proprietari sunt scutiţi de la plata acestora. Mai ales bugetarii care dacă 

fac dovada faptului că primesc sub 1000 lei salar, sunt scutiţi de la plata acestor 

majorări. L-aş ruga pe domnul secretar să-i informeze pe domnii de la asociaţiile de 

proprietari care le resping oamenilor cererile şi le spun că  nu-i interesează pentru că 

ei au o înţelegere cu Primăria. Nu există înţelegere între Primărie şi asociaţiile de 

proprietari. Decât legea." 

 Marcel Jeler: "Eu sunt convins că doamna Boian ştie şi o să luăm măsuri." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Eu vă spun că oamenii m-au oprit pe stradă şi mi-au 

spus că nu se respectă legea. Dacă este dată o lege şi mai ales că bugetarii iau un 

salariu diminuat, ar fi trebuit să punem la asociaţiile de proprietari un afiş şi să 

înţeleagă că este lege. Şi să nu mai comenteze că este înţelegere cu x sau y. Legea nu 

poate fi interpretată şi înţeleasă numai de unii. Asociaţiile de proprietari trebuie 

informate de Primărie. Nu există înţelegere cu Primăria şi ei trebuie să respecte 

legea." 

 Bogăţan Ioan: "Doamna de la asociaţiile de proprietari ştie despre ce este 

vorba. A discutat cu asociaţiile dar dânşii interpretează legea cum vor ei. Aceasta este 

problema. Chestiunea este clară. Dacă oamenii îşi plătesc datoriile în termen de 12 

luni sunt scutiţi de penalităţi. Cei care au sub 1000 lei." 

 Mircea Hava: "Legea este foarte clară şi este pentru cei care ştiu să citească. În 

primul rând trebuie să dovedeşti că ţi-ai plătit în 12 luni restanţa  şi pe urmă eşti scutit 

de penalităţi dacă pe membru de familie nu depăşeşti suma de 1000 lei. Şi art. 4: 

sumele cu titlu de penalităţi datorate către asociaţiile de proprietari anulate conform 

prezentei legi vor fi anulate şi din obligaţiile contractuale existente între asociaţiile de 

proprietari şi societatea furnizoare de servicii. Este lege. Nu este cum vrea nenea de 



la asociaţiile de proprietari, şeful de la gaz sau nu ştiu de unde. Este o lege a 

României. Noi nu avem nici o înţelegere cu asociaţiile de proprietari. Numai că de 

obicei aceasta se întâmplă când trebuie să se facă ceva pe care nu l-am înţeles. Am 

citit în ziarul Unirea o chestie interpretată de nu ştiu cine că treaba aceasta duce la 

evaziune. Aşa gândeşte cel care a scris. Foarte bine. E gândirea fiecăruia. De lege nu 

a aflat. Noi o să trimitem la fiecare asociaţie de proprietari ceea ce trebuie să facă. 

Oamenii trebuie să ştie că dacă au plătit tot ce au penalităţi în termen de 12 luni sunt 

scutiţi de penalităţi care de obicei sunt egale cu cât au de plată. Şi asociaţiile trebuie 

să înştiinţeze  firmele care percep penalităţi că pe această bucată nu se mai permit 

penalităţi. Aceasta este o modificare a Legii nr. 230/2007 care modifică textul în care 

era obligată asociaţia să ia penalităţi. Nu se pune problema că vrea sau nu vrea. Chiar 

dacă adunarea generală hotăra ca să nu ia penalităţi, prin lege era obligată să ia 

penalităţi. De data aceasta nu se iau penalităţi. Dumneavoastră puteţi informa 

cetăţenii prin diferite modalităţi. 

 Cele proiecte suplimentare sunt legate de repartiţia locuinţelor din fondul 

locativ. Avem o hotărâre cu o comisie mai veche. Am propus o asemenea comisie ca 

şi la ANL. Criteriile care au fost aprobate în 2007 după lege le-am îmbunătăţit puţin. 

Cred că sunt pertinente. O să vă spună doamna Luminiţa Fara. S-a pus ca să locuiască 

în Alba-Iulia şi să aibă loc de muncă în Alba-Iulia. Păi la cine să se dea locuinţă? La 

cel care vine din Giurgiu?" 

 Luminiţa Fara: "Întrucât legea aceasta nu este restrictivă la locuri de muncă şi 

ne permite ca noi să punem nişte criterii în plus faţă de cele stabilite am stabilit ca cel 

puţin un membru din familie să aibă locul de muncă în Alba-Iulia. Aceasta am 

punctat-o. Nu este restrictiv. Adică să nu depună. Aceasta se punctează. Şi am pus 

condiţia să nu deţină locuinţă, să nu fi vândut o locuinţă. Având în vedere că sunt 

foarte puţine. Sunt doar opt locuinţe. Să nu fie un aflux din toate localităţile. Să fie 

majoritatea albaiulieni. Şi atunci am completat criteriile. Să ne îndreptăm spre 

albaiulieni." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Dacă nu mai sunt discuţii la diverse vă propun să 

trecem la ordinea de zi." 

       1. Aprobă modificarea organigramelor  şi statelor de funcţii ale aparatului de 

specialitate al Primarului municipiului Alba Iulia şi ale serviciilor publice comunitare 

locale înfiinţate în subordinea Consiliului local al municipiului Alba Iulia, prin 

reorganizare, pentru încadrarea în numărul de posturi stabilit prin OUGR nr. 63/2010 

pentru modificarea şi completarea Legii nr. 273/2006 privind finanţele publice locale, 

precum şi pentru stabilirea unor măsuri financiare. 

 Se dă cuvântul doamnei Luci Man care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Discuţii dacă sunt?" 

 Luci Man: "Proiectul a fost iniţiat pentru punerea în aplicare a ordonanţei  de 

urgenţă nr. 63/2010 care modifică şi completează legea finanţelor publice în vederea 



reducerii cheltuielilor de personal şi încadrării în numărul de personal stabilit prin 

această ordonanţă. S-au urmat paşii pe care-i prevede ordonanţa. Prefectura ne-a 

stabilit numărul maxim în care trebuie să ne încadrăm. Am procedat la reorganizare. 

Am obţinut avizul de la ANFPşi acum urmează aprobarea de către dumneavoastră." 

 Pleşa Gabriel: "Două probleme aş vrea să ridic aici. Să ne spuneţi pe ce criterii 

se va face această reorganizare. Pe ce criterii se selectează cei care trebuie să plece. Şi 

a doua problemă. În ceea ce priveşte Poliţia Comunitară este legea nr. 371 din 

septembrie 2004 cu privire la organizarea Poliţiei Comunitare unde la art. 4, alin. 2 

unde zice: "la nivelul municipiilor, sectoarelor municipiului Bucureşti, oraşelor şi 

comunelor Poliţia Comunitară se organizează după caz, ca serviciu public sau 

structură fără personalitate juridică - direcţie, serviciu, birou sau compartiment - în 

cadrul aparatului propriu de specialitate al consiliilor locale, în condiţiile legii." Poate 

greşesc. Deşi nu cred. În municipiul Alba-Iulia Poliţia Comunitară este în subordinea 

directă a Primăriei.  Ştiu că se constituie o comisie locală care e formată din Primar, 

şeful Poliţiei locale, reprezentantul unităţii de jandarmi, 2 - 4 consilieri, 2 - 5 

reprezentanţi ai comunităţii desemnaţi de Consiliul local şi este condusă evident de 

domnul Primar. Ea analizează şi are următoarele atribuţii dintre care una spune aşa: 

analizează periodic şi face propuneri privind necesarul  de resurse umane. Aş vrea să 

ştiu dacă noi respectăm această lege din 2004 în ceea ce priveşte organizarea Poliţiei 

Comunitare." 

 Luci Man: "Domnul consilier! În acest proiect de hotărâre s-a stabilit 

reorganizarea tuturor serviciilor şi a aparatului. Deci Poliţia Comunitară, care avea un 

număr de 295 posturi a fost reorganizată, avea o structură de serviciu şi a trecut în 

subordinea Primarului, a aparatului de specialitate, deci nu a Consiliului local." 

 Pleşa Gabriel: "Este legal acest lucru." 

 Luci Man: "Da. Pentru că nu are personalitate juridică. Oricum începând de la 

1 ianuarie se transformă în Poliţia Locală. Legea poliţiei locale este deja apărută. Şi 

prin această lege există două posibilităţi: ori ca o structură în aparatul Primarului, fără 

personalitate juridică ori cu personalitate juridică ca instituţie în subordinea 

Consiliului local. Şi atunci ca să nu-i dăm personalitate juridică şi să avem o structură 

mare de personal care să asigure serviciile de suport, am considerat mai eficient să fie 

în subordinea Primarului. Aceasta ca şi subordonare. Şi s-au desfinţat. Din 295 am 

ajuns la 182." 

 Pleşa Gabriel: "Şi cu legea organizării  Poliţiei comunitare din 2004 ce facem?" 

 Luci Man: "Nu era obligatoriu să fie în subordinea Consiliului local. Să ştiţi că 

în majoritatea cazurilor din ţară este în aparatul de specialitate al primarului. Erau 

două variante. Şi atunci şi acum. Chiar în baza legii noi de organizare a poliţiei locale 

se poate şi în aparatul de specialitate al Primarului dar fără personalitate juridică. 

Condiţia este ca în subordinea Consiliului local să fie cu personalitate juridică." 

 Pleşa Gabriel: "Dar în lege nu scrie chestia aceasta." 

 Georgeta Rânghet: "E modificată." 

 Luci Man: "Nu ştiu la care articol v-aţi uitat că nu am legea în faţă. Însă în ţară 

în marea majoritate este în subordinea primarului." 

 Mircea Hava: "Există modificări ale legilor. O să vă spună doamna Rânghet. 

Există o modificare din 2006." 

 Georgeta Rânghet: "Denumirea de aparat propriu de specialitate al consiliului 



se înlocuieşte în cuprinsul tuturor actelor normative în vigoare cu aparatul de 

specialitate al primarului." 

 Mircea Hava: "Să ştiţi că şi şefii de la toate serviciile îi numeşte primarul. 

Bineînţeles respectând legea. Vă spun eu de ce am ajuns la şefii de servici. Pentru că 

trebuia să desfiinţăm ceea ce însemna birouri şi personalitate juridică. Nu am vrut să 

dau afară pentru că un conducător care după atâţia ani de primărie să dea afară... Noi 

per total personal suntem cu 40, 50 de oameni sub. Avem şi avizul de la ANFP. 

Suntem  sub numărul de personal pe care trebuia să-l aibă primăria. Niciodată nu   

mi-a plăcut chestiunea să dau afară. Ce mă bucură că personalul din aparatul 

primarului este cu 100 şi ceva sub normativ. Tocmai aceasta a salvat Poliţia 

comunitară. Am mai făcut  şi nişte rearanjări. Am făcut să funcţioneze nişte 

compartimente mai bine." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu mai sunt discuţii supun la 

vot proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 10 voturi pentru şi 6 abţineri Puican 

Ioan, Hondola Liviu, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia, Pleşa Gabriel." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 210/2010 

 

 2. Aprobă constituirea Comisiei sociale de analiză a solicitărilor de locuinţe din 

fondul locativ de stat. 

 Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  pentru administrarea domeniului public şi 

privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 

şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu sunt discuţii supun la vot 

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 211/2010 

 

 

      3. Aprobă modificarea şi completarea HCL nr. 388/2007 privind aprobartea 

criteriilor pentru stabilirea ordinii de prioritate pentru repartizarea locuinţelor din 

findul locativ de stat 

 Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 



 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  pentru administrarea domeniului public şi 

privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 

şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu sunt discuţii supun la vot 

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 212/2010 

 

 Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu mai aveţi şi alte discuţii declar şedinţa 

închisă.” 
 

 

 

Alba Iulia, 11 august 2010 
 

 

 

 PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                   SECRETAR                              

               Consilier              Marcel  Jeler                                                       

      Oneţiu Cornelia Maria                                        


